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2. Donem preferència a les construccions personalitzades 

 

RECOMANACIÓ:  
Quan ens referim a una o diverses persones determinades, convé adaptar el discurs al 
gènere que els correspongui. Així aconseguirem evitar usos sexistes de la llengua i, 
alhora, personalitzar el text. 
 

Exemples:  

✗ Ara la Maria treballa d’auxiliar administratiu a la Diputació, però abans era 
subaltern. 

✓Ara la Maria treballa d’auxiliar administrativa a la Diputació, però abans era 

subalterna. 
 

✗ Rosa Torres, tinent d’alcaldia de l’Ajuntament de X. 

✓Rosa Torres, tinenta d’alcaldia de l’Ajuntament de X. 

 

✗ Benvolguts,  (forma inadequada si en coneixem el destinatari). 

✗ Benvolgut, Benvolguda,  (forma inadequada si en coneixem el destinatari). 

✓Benvolgut Sr. Torres, 

✓Benvolguda Sra. Torres, 

 
EXCEPCIONS:  

 En referències a càrrecs o llocs de treball, optarem per les formes dobles quan un 
text ha de tenir validesa duradora més enllà del mandat del titular actual de la plaça 
corresponent. 

 
Exemples: 

✓Correspon al tinent o tinenta d’alcaldia dur a terme totes les tasques que li 

siguin encomanades. 

✓Segons la normativa, el president o presidenta de la Diputació ha de signar tots 

els decrets de la institució.  

✓El conveni estableix que l’arqueòleg o arqueòloga de la Diputació ha de vetllar 

per la conservació del patrimoni institucional. 
 

 En referències a càrrecs o llocs de treball, optarem per les formes dobles quan volem 
visibilitzar explícitament el col·lectiu femení, amb la voluntat d’evitar qualsevol 
discriminació per raons de gènere. 
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Exemples: 

✓Convocatòria d’una plaça de tècnic o tècnica de medi ambient per al Consell 

Comarcal de X. 
 

 En salutacions, optarem per les formes dobles quan hem d’adreçar-nos a una o 
diverses persones indeterminades en una tramesa de cartes o correus electrònics. 

 
Exemples: 

        ✓ Senyor, 

Senyora, 
 (si el destinatari és unipersonal però indeterminat) 

         ✓Senyora, 

Senyor, 
 (si el destinatari és unipersonal però indeterminat) 

         ✓Senyors, 

Senyores, 
 (si el destinatari és plural però indeterminat) 

         ✓Senyores, 

Senyors, 
 (si el destinatari és plural però indeterminat) 

        ✓ Benvolguts, 

Benvolgudes, 
 (si el destinatari és plural però indeterminat) 

        ✓ Benvolgudes, 

Benvolguts, 
 (si el destinatari és plural però indeterminat) 

         ✓Benvolguts regidors, benvolgudes regidores, 

 (si el destinatari és plural però indeterminat) 

         ✓Benvolgudes regidores, benvolguts regidors, 

 (si el destinatari és plural però indeterminat) 


